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Milé sestry a bratři,  

milí přátelé semilského skautingu.  

Každé úvodní slovo by mělo být něčím objevným, něčím výjimečným. Ale mně nakonec jako nejvíce 

výjimečné přijde, že mohu napsat, že se skautingu v Semilech daří pořád skvěle. Jako vloni, jako 

předloni, jako v předchozích letech. Že máme pořád hodně zájemců o členství, že v některých 

oddílech dokonce odkazujeme na pořadník, protože nejsme schopni uspokojit všechny zájemce.  

A i když bychom si na to lehce mohli zvyknout, výjimečností to je. Skautská myšlenka i více jak sto let 

poté, co zapustila své kořeny, pořád žije. A i když byla v minulosti několikrát zakázána, i když byla 

potírána násilně, přesto přežila. A nejen to. Pořád roste. A roste díky práci vedoucích, kteří našim 

dětem ve svém volném čase věnují vedoucí stovky hodin svého času. Díky tomu, že místo brigád, 

nebo dovolené, vyrazí na skautský tábor, že mnoho víkendů v roce stráví na skautských výpravách, 

ale i vzdělávacích akcích. Díky tomu skautská myšlenka nejen pořád žije, ale šíří se dále. A dokud to 

tak bude, nemám o naši budoucnost obavu. Velké poděkování za to patří všem vedoucím. Osobně 

bych chtěl ještě vyzvednout obrovskou pomoc a oporu, kterou mi dopřává můj zástupce Tomáš Jech 

– Balů. Měl jsem náročnější druhou část roku a byl mi tak obrovskou nejen skautskou oporou, že jste 

si snad ani nevšimli, že jsem trochu chyběl.  

Děkuji všem, kteří nám pomáhají, nebo i třeba jen fandí, i díky Vám nám naše zapojení dává smysl 

a děláme to rádi.  

Přeji vám všem krásné Vánoce. A v novém roce 2018 ať se vám daří ve všem podstatném. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jan Farský – Bagy 

vedoucí střediska 
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Benjamínci se v minulém školním roce scházeli nově každý pátek, poprvé jsme také vyhlásili 

STOPSTAV, kdy se na schůzkách scházelo celkem 16 členů. Každý měsíc jsme měli společnou akci - 

přespávali jsme v klubovně, navštívili libereckou ZOO či bazén nebo se například vydali na tajemnou 

cestu pana B. na Návarov. Celým rokem nás provázela hra Farmičky, kdy měl každý Benjamínek svoji 

farmu se zvířátky, o kterou se staral a postupně ji rozšiřoval. Nejúspěšnější farmářky byly Šikulka s 

Kytičkou. Šikulka za celý rok nasbírala nejvíc zvířátek a Kytička měla nejvyváženější farmičku. Na konci 

školního roku jsme také předávali do vyšších oddílů šest Benjamínků - Rebelku, Rošťandu, Čičinku 

Žraloka, Lišáka, Geparda a do oddílu radotínských vlčat jsme také předali Divočáka. 

Letošní školní rok jsme zahájili celoroční hrou Cesty dětí do staletí, kdy se vypravujeme každý měsíc 

do určitého historického období a vše si pečlivě zaznamenáváme na naši časovou osu. I v letošním 

roce jsme naplnili maximální kapacitu oddílu, kdy chodí 16 Benjamínků.  Zatím jsme byli v libereckém 

Dinoparku a měli jsme starověké přespání a těšíme se na nové společné zážitky na schůzkách i 

výletech. 
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Po dobu školní docházky probíhali pravidelné schůzky v pondělí a ve středu od 16 do 18 hodin. Mimo 

to proběhlo šest oddílových akcí a tradiční tábor na Žumberku. Celoroční hra ve školním roce 

2016/17 byli Piráti, v následujícím roce Divoký západ. Tradiční názvy šestek ledňáčci a lišáci pro 

pondělní a mravenci a medvědi pro středeční skupiny se po prázdninách změnily podle jmen 

indiánských kmenů na Apače, Hurony, Mohawky a Mohykány. 

Začátkem roku 2017 vedli pondělní skupinu Mýval a Datel, středeční potom Kousy a Prófa. V prvních 

měsících rok došlo k několika personálním změnám: v březnu svou výpomoc u oddílu ukončil Prófa, 

místo něj přišla nová vedoucí Bára Voleská, do té doby skautsky nepoznamenaná. Z časových důvodů 

přešel Mýval ke středeční skupině ke Kousymu a Bára pomáhala Datlovi v pondělí. S koncem školního 

roku skončil u oddílu i Datel. 

Na jaře jsme také podnikli několik akcí. V lednu proběhnuvší sáňkovací jednodenka, po něm 

následovala únorová výprava do Jilemnice, nakonec ještě před prázdninami proběhl výlet s rodiči na 

Hrubou Skálu. Mimo to jsme se část vlčat zapojila do výtvarně-literární soutěže Vartalent, jejíž 

vyhlášení proběhlo jako obvykle na ohni sv. Jiří koncem dubna.  

Pomyslným vrcholem naší činnosti byl letní tábor na Žumberku v termínu 12. až 23. července. Na 

něm se sedmnáct kluků rozdělených do tří šestek vydalo na Cestu kolem světa. Zde se o vlčata starali 

Kousy, Mýval a Takin. 

Od září se pomáhají při vedení schůzek v pondělí Anežka Bartáková a Marča (Marie Špásová), obě 

skautky ze Slatiňan studující na waldorfském lyceu. Ve středu vede schůzky Mýval s Netopýrem 

(Milan Pišl), skautem z Turnova. Kousy vzhledem ke studijním důvodům dochází pouze na oddílové 

akce, byť nadále zůstal vedoucím oddílu. 

Po prázdninách jsme se potkali na dvou oddílových a jedné střediskové akci. Začátkem října proběhlo 

úvodní přespání v naší klubovně, v listopadu následovala víkendová výprava do Nové Paky, na závěr 

jsme spolu s celým střediskem oslavili blížící se Vánoce tradiční besídkou v aule semilského gymnázia. 
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V letošním roce si držíme přibližně stálý počet členek se vzestupnou tendencí. Letos bylo 

registrováno 20 členek, přičemž 3 z nich přešly od benjamínků a momentálně je nás i s vedením 

reálně registrováno 19. Dvě členky jsme úspěšně zařadily do chodu 4. oddílu a třetí předáme na 

vánoční besídce. Odešly Růžička s Lístečkem a bude je následovat Kulíšek. 

Schůzky se konají každý čtvrtek od 16.00 do 17.00 h. pod vedením Petrolejky (vedoucí oddílu) a Suri 

(zástupkyně). Celoroční hru máme v tématu „Jak vycvičit draka“, kde se světlušky snaží získat co 

největší množství Dragonů (herní měny), za které si pak mohou kupovat draky a potravu pro ně. 

Draky lze získat i jiným způsobem než nákupem.  

Např.: účastí na víkendových akcích. Zmiňované Dragony lze získat účastí na schůzkách, výhrami ve 

hrách a individuálním hodnocení jedince. Kdo zkrotí nejvíce draků, vyhrává.  

Každý měsíc se snažíme uspořádat minimálně jeden výlet nebo víkendovou akci, kterou může být 

třeba i přespání v klubovně. Nejčastěji se vydáváme do míst v okolí Semil. Podnikáme výlety po okolí, 

abychom se dobře seznámily s prostředím, ve kterém se často pohybujeme. Do budoucna plánujeme 

opět obnovit velké výlety do větších a vzdálenějších měst, vícedenní výlety, přespávání i v cizích 

klubovnách, výpravy do bazénu a podobně. V minulém roce jsme podnikly stopovací výpravu po 

okolí, přespání s krmením zvířátek, zimní bruslení na kluzišti v Semilech, účastnily se střediskových 

akcí a mnoho dalších. 
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V roce 2017 má 3. oddíl stále čtyři družiny, kdy Kamzíky vede Šimon, Jeleny Ryba, Pantery Benda a 

Jestřáby Burák. V lednu jsme se účastnili zimního skautského závodu dvojic Chilkoot v Lomnici nad 

Popelkou. Na 12. únor jsme naplánovali sněhové hrátky, 5. až 6. březen jsme trávili v klubovně a jejím 

okolí a v jičínském bazénu, 8. dubna jsme se i s ostatními oddíly našeho střediska podíleli tradičním 

úklidem klubovny a úpravou okolí na oslavě Dne Země. V neděli 23. dubna jsme si za drsného počasí 

spolu se skautkami vyzkoušeli střediskové kolo Svojsíkova závodu, na něž navazoval Oheň sv. Jiří na 

Výstrčce. Duben byl akcemi nabitý, protože o týden později, 29. dubna, probíhalo základní (neboli 

okresní/oblastní kolo) Svojsíkova závodu. Tentokrát se konalo v Semilech, takže jsme to na závody 

neměli daleko.  Koncem května, 27. 5., jsme uspořádali cyklistický výlet do Jilemnice včetně oblíbené 

terénní vložky vedoucí po zelené značce přes Čikvásky. V Jilemnici naši bratři skauti pořádají tradiční 

Hry bez hranic, a tak jsme vyzkoušeli, co se dalo. Již o týden později, 2. až 4. června jsme se vydali Za 

střelkou kompasu do Vrchlabí. Kluci si vyzkoušeli závod v orientačním běhu, stromolezení se 

skutečnými stromolezci a mnohé další. A pak už se kvapem přiblížilo léto neboli tábor na Žumberku.  

Ještě před zahájením nového školního roku se vedení a rádci s podrádci sešli na celostřediskovém 

setkání na chatě Ahoj. Mimo jiné jsme si domluvili plán na nový skautský rok a nastínili celoroční hru. 

Družiny máme stále čtyři: s vedením Jelenů pokračuje Ryba (podrádce Lišák) a s vedením Jestřábů 

Burák (podrádce Lukinelo). Obměnilo se vedení Kamzíků, kde nyní rádcuje Párek (podrádce Bizon), a 

Panterů, kde je rádcem Racek (podrádce Kiwi). Z družinového rádce Bendy se stává rádce oddílový. 

Příjemnou změnou je nově vymalovaná klubovna, o což se postaral Prófa s rádci a dalšími pomocníky. 

Celoroční hru s názvem Kolonizace Marsu jsme zahájili 6. 9. a družiny si vyzkoušely, jestli jejich 

vesmírné těleso dokáže bezpečně přistát na povrchu rudé planety. Hned 9. září jsme pomáhali s 

pečením bramboráků a programem pro děti při Semilském pecnu na Ostrově. V září a říjnu měly 

družiny prostor pro uspořádání svých družinových výprav (což také některé družiny využily) a celý 

oddíl měl možnost se sejít při oddílových schůzkách 6. října a 3. listopadu. Ve dnech 16. až 18. 

listopadu proběhla třídenní výprava do Jilemnice, která byla v režii Prófy a Datla. V přívětivé 

jilemnické klubovně a jejím okolí si skautíci měli možnost vyzkoušet leccos ze svých znalostí, 

dovedností a schopností, a to navzdory nepříliš přívětivému počasí. V prosinci nás čekají už jen 

Vánoce na Marsu (výprava 1. - 2. prosince) a v neděli 17. prosince besídka. 

Skauting mimo jiné spočívá i ve snaze o vlastní rozvoj, a tak jsme rádi, že naši zástupci vedoucího 

oddílu letos po několika víkendových programech a náročné domácí přípravě úspěšně složili 

čekatelskou zkoušku, která se vyžaduje při spoluvedení oddílu: Datlovi a Prófovi blahopřejeme!   
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Kukačka 
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Roveři a rangers v první polovině roku 2017 fungovali pod vedením Kukačky (Kateřina Šimková) a 

scházeli se v klubovně na přespáních a herních večerech. 

V dubnu jsme se zúčastnili největší české skautské akce, Obroku. Ten se koná již tradičně ob rok a 

letošní probíhal v Trutnově. Program byl plný mnohých zajímavých her, přednášek a aktivit, ale i 

dobrých skutků pro město a jeho obyvatele.  

Během léta pořádal roverský kmen velké množství přepadů. Pod příkrovem noci jsme tak navštívili 

kromě vlastního tábora také tábory lomnických a jilemnických skautů, avšak možná ještě silnější 

zážitky si odnášíme z pátrání po těchto táborech, které se mnohdy ukázalo náročnější než samotný 

přepad. Po předání vedení v dívčím oddíle se roverů ujala Želva (Adéla Coufalová).  

Hned předposlední zářijový víkend jsme se v hojném počtu zúčastnili akce Křížem krážem, soutěže, 

jejímž cílem je během 24 hodin najezdit vlakem co nejvíce kilometrů a přitom plnit zadané úkoly. 

Naše taktika, zaměřit se právě na plnění úkolů, se ukázala jako poměrně špatná, avšak i přesto jsme si 

odvezli mnoho opravdu nezapomenutelných vzpomínek. 

V říjnu jsme poté vyjeli na další roverské setkání a to Meetro, akci pořádanou skauty libereckého 

kraje v Sedmihorkách. 

První adventní neděli proběhlo v Semilech rozsvěcení vánočního stromku. S rovery jsme se rozhodli 

letos po roční pomlce opět prodávat teplé nápoje, domácí sušenky či štrúdl. Do Vánoc nás čeká ještě 

předvánoční výprava do Brna. 
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Pod hlavičkou semilského skautského střediska funguje již druhým rokem oddíl v Lomnici nad 

Popelkou, tudíž oddíl pomalu přechází ze startovacího módu do módu běžného fungování. Půl roku 

fungovaly tři samostatné družinky, od nového školního roku byli kluci rozděleni na starší a mladší, aby 

doplnili další dvě skupinky - holky a nejmladší "mini" skupinku. Toto fungování je možné jen díky 

obětavé každodenní práci rádců, kteří nepřebírají žádný zajetý družinový systém po někom starším, 

ale svým úsilím vytvářejí přátelské a motivační prostředí pro děti, které ve skautu nikdy nebyly a tím 

zároveň pomáhají stavět nezajetý, nový oddíl. Že je to práce mimořádně náročná není třeba 

zdůrazňovat, stejně tak jako to, že vidět děti dělat první skautské "krůčky" je velká radost.  

Akce pořádané nad rámec týdenních družinovek jsou zpravidla celo-oddílové. Sem patří v první řadě 

výpravy za poznáním přírodních krás regionu, které jsme od začátku roku uspořádali min. čtyři. Dále 

jsme tento rok zorganizovali třeba zimní odpočinkové sáňkování, promítání filmu v klubovně nebo 

rychlokurz první pomoci. Spoluorganizovali jsme rovněž jarní desetiboj v lomnické oboře a na žádost 

města jsme pomohli s náplní setkání občanů města u Alainovy věže, kde jsme si připravili krátké 

soutěže pro děti. Výčet aktivit pak doplňují např. předvánoční kreativní workshop, jarní skautský 

"dobrý skutek," večerní akční hru ve městě nebo tradiční foglarovská Stínadla ve Dvoře Králové, 

pořádaná tamními skauty, kam jsme poprvé tento rok vzali nejstarší družinku dětí. Vzhledem k počtu 

aktivních vedoucích myslím, že se nám podaří podobným způsobem udržet laťku i příští rok.  
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Po jarním sprintu za dotací, kdy jsme sice zapojili všechny síly, ale termín nestihli, když se ukázaly 

takové nečekanosti, jako že když klubovna není napojena na kanalizaci, tak nemůžeme dostat 

stavební povolení atd, jsme do léta získali studii od městského architekta na nástavbu klubovny a 

rozpracovali projekt realizace. Náklady na dostavbu druhého patra, která by umožnila rozšířit 

klubovny zvláště pro benjamínky a skautky, se ale vyšplhaly k 3 mil. Kč. A to bez rekonstrukce přízemí 

a sklepů, které jsou vlhké a vlhkost prostupuje i do stěn, s rizikem narušení statiky, která není 

prověřená. A tak jsme se vrátili v podstatě na začátek.  

Pořád platí, že nám je klubovna malá, že potřebujeme dvě nové místnosti, aby se děti vůbec na 

schůzkách prostřídaly a měly alespoň částečně svůj prostor.  

A k tomu vedou dvě cesty. Jedna je hledat novou klubovnu, případně pozemek, kde by se dala 

vybudovat. Prověřujeme možnosti, zatím ale všechny padly. Kdyby vás napadla nějaká, budeme rádi 

za tipy. Druhým řešením je, že budeme postupně nízkonákladově rekonstruovat stávající klubovnu – 

zcela odizolujeme a odvodníme sklep, (což musíme tak jako tak), ve kterém bychom po úpravách 

mohli udělat sklad a ze stávající půdy pak chybějící klubovny. To je asi nejschůdnější cesta, tu teď 

budeme technicky i nákladově prověřovat.  

Bagy 

Naše nejmenší členy si po schůzkách vyzvedávají rodiče a často čekají pár minut před klubovnou 

či právě v chodbě naší klubovny, než vedoucí zakončí posledních pár minut nabitého programu. Také 

skauti přijíždějící z jiných měst získávají první dojem z naší klubovny hned po otevření vchodových 

dveří. Právě proto jsme se rozhodli naši chodbu trochu zútulnit. Velký dík patří Želvě, která 

svépomocí chodbu krásně upravila. 
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Novou kapitolou, která se ve výroční zprávě objevuje, je stručný přehled o hospodaření střediska. 

Data za rok 2017 se objeví ve výroční zprávě až příští rok. 

Zlepšující se výsledky hospodaření jsou zapříčiněny vzrůstem členské základny a úspěšností při 

získávání dotací. Velký dík za poskytnutí dotací patří městu Semily, Libereckému kraji a Junáku – 

českému skautu, z. s. 

 

 

 

 

 

 

Rok Výnosy celkem 

Z toho 

členské 

příspěvky 

Z toho 

poskytnuté 

dotace 

Náklady celkem 
Výsledek 

hospodaření 

2016 626 564 Kč 114 546 Kč 231 689 Kč 448 287 Kč + 178 277 Kč 

2015 567 074 Kč 89 963 Kč 169 784 Kč 412 287 Kč + 154 787 Kč 

2014 354 189 Kč 82 106 Kč 64 813 Kč 226 272 Kč + 127 917 Kč 

2013 356 441 Kč 66 380 Kč 93 667 Kč 352 799 Kč + 3 654 Kč 

2012 306 030 Kč 80 670 Kč 102 141 Kč 274 455 Kč + 31 575 Kč 

2011 200 156 Kč 43 740 Kč 48 347 Kč 172 492 Kč + 27 664 Kč 

2010 282 919 Kč 70 690 Kč 116 688 Kč 294 667 Kč - 11 748 Kč 
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V roce 2017 se středisku dařilo získat finanční prostředky z dvanácti dotačních titulů. Celková výše 

obdržených dotací v roce 2017 činí 264 530 Kč, což je nejvíce v historii semilského střediska. Dotaci 

na větší rekonstrukci klubovny se nám prozatím sehnat a získat nedaří. 

 

Poskytovatel dotace Název projektu 
Výše 

dotace 

Spoluúčast 

střediska 

Celkové 

náklady 

Město Semily 

Víkendové akce a vzdělávací 

kurzy 
20 000 Kč 10 % 22 223 Kč 

Provoz klubovny 25 000 Kč 10 % 27 778 Kč 

Využití volného času dětí a 

mládeže 
35 550 Kč 0 % 35 550 Kč 

Město Lomnice nad 

Popelkou 
Provoz klubovny 10 000 Kč 0 % 10 000 Kč 

Junák – český skaut 
Materiální vybavení nově 

vzniklého oddílu BENJAMÍNKŮ 
5 000 Kč 30 % 7 143 Kč 

Junák – český skaut 

– krajská rada 

Libereckého kraje 

Podpora činnosti 55 540 Kč 30 % 79 344 Kč 

Horolezecké vybavení pro děti 9 000 Kč 30 % 11 700 Kč 

Moot 2017 3 000 Kč 0 % 3 000 Kč 

Základní kolo Svojsíkova závodu 3 300 Kč 30 % 4 714 Kč 

Rádcovský kurz 1 140 Kč 30 % 1 482 Kč 

Liberecký kraj 

Obnova táborového vybavení 42 000 Kč 35 % 64 616 Kč 

Letní skautský tábor 55 000 Kč 26 % 74 324 Kč 
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Louka se už po dvacátésedmé naplnila smíchem, křikem, dobrodružstvím, přátelstvím. Poprvé s námi 

vyrazili i skauti z Lomnice, takže nás zatím na táboře bylo nejvíce, co pamatujeme. I tak jsme to s 

pomocí mnoha dobrých duší zvládli a snad si všichni tábor užili a domu si odvezli nezapomenutelné 

zážitky. V kuchyni nám pomáhali Tina a Kačer, Zelí a Olí a Jarča, Dušan a Keňa. Jako zdravotníci nám 

byli oporou a jistotou Bohunka, Šaman, Jarmila Coufalová, Blanka Koňáková, zásobovači byli Velký 

Vezír a Gepard. Díky jim všem. Bez nich by to nešlo. 

Bagy 

 

Vrcholem našeho ročního působení byl tábor na Žumberku ve dnech 12. až 23. července. Námětem 
celoroční hry byl román Julese Verna Cesta kolem světa za 80 dní. Sedmnáct vlčat bylo rozděleno 
do třech šestek (Objevitelé, Cestovatelé a Poutníci) po pěti až šesti členech.  
Každý den jsme pomyslně navštívili jednu zemi v tomto pořadí: Anglie, Francie, Egypt, Indie, 
Austrálie, Japonsko, USA, Kanada a Irsko. Každý den začínal tematickou rozcvičkou. Následně připadla 
na každý den jedna etapa a osobní zkouška formou denní výzvy. Večer jsme si před spaním četli 
příběhy z jednotlivých oblastí světa. 
Mimo rámec táborové hry jsme v pondělí 17. července vyrazili na celodenní výlet do Chrudimi 
a Slatiňan. Navštívili jsme muzeum loutek, rozhlednu Báru a následně absolvovali výukový program 
s lesníkem, který nás seznámil se životem zvířat a rostlin v lese a ukázal nám, co práce lesníka obnáší. 
Náš výlet jsme zakončili na Kočičím hrádku. 

Kousy 

 

Na tábor jsme jely v počtu 8 světlušek (Marťa, Móňa, Míša, Růžička, Pěsťa, Zdíša, Mimíšek a Maja) + 2 
vedoucí (Červajz, Petrolejka). Tématem celotáborové hry jsme měly „Král Artuš a rytířky kulatého 
stolu“. Cílem hry bylo získat co nejvíce bodů do kodexu, který učiní rytířku tou pravou rytířkou. 
Světlušky si vyrobily nebo obdržely vlastní rytířské vybavení, jako je štít, meč nebo masku, jež skrývá 
rytířovu tvář. Součástí tábora byl „výsadek“, kdy měly světlušky za úkol překonat strach při bobříku 
odvahy na netradiční způsob. Během tábora jsme absolvovaly výlet do Chrudimi, kde jsme již tradičně 
navštívily proslulé venkovní koupaliště. V rámci rukodělek jsme si zkusily vyrobit vlastní boty a 
herbáře. Dále si světlušky vyzkoušely plavbu na loďkách a spaní pod širým nebem. Celotáborovou hru 
vyhrála Mochomůrka. Tábor hodnotíme jako mimořádně zdařilý, jak z hlediska povětrnostních 
podmínek, tak z hlediska efektivity celotáborové hry. Závěrečné reflexe účastnic překonaly naše 
očekávání.  

Petrolejka 
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Táborníci 3. oddílu se v roce 2017 na Žumberku proměnili v Zaklínačovy pomocníky a vydali se nalézt 
draka. Celotáborová hra byla inspirována knihami Andrzeje Sapkowskiho a kluci tentokrát soutěžili 
celkem ve třech družinách, protože o Kamzíky se podělili Jeleni a Jestřábi. I letos jsme s sebou měli 
kola, která nám pomáhala zkrátit cestu za koupáním do lomu nebo na výlet do Chrudimi. Na puťáku 
jsme objevili nová zajímavá místa, například prales Polom, vrch Spálavu, romantickou soutěsku řeky 
Doubravy nebo rybník Řeku. Táborový čas byl naplněn sportem, službami v kuchyni, etapami, 
nejrůznějšími hrami, nácvikem dovedností, ke kterým se během roku v civilizaci moc nedostaneme. 
Všechny družiny nakonec svého draka našly a možná leckterý skautík našel v různých mezních 
situacích tak trochu i sám sebe. Celotáborovku vyhráli Panteři, soutěž jednotlivců v osobních výzvách 
Kiwi, nejlepší pořádek ve stanu si udržoval Hopík, orlí pero úspěšně ulovili Ryba a Párek a bílé orlí 
pero ušlechtilosti si odvezl Lišák. 

Mirka 

??? 

Kukačka 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tábor Benjamínků proběhl na začátku července a trval celkem čtyři dny. Zúčastnilo se jej celkem 13 
statečných Benjamínků. Celým táborem nás provázela Cestovní kancelář Čaromil, díky níž jsme 
navštívili spoustu pohádkových zemí. Celotáborovou hru vyhrál v letošním roce Lišák – gratulujeme! 
Na táboře jsme vyhlašovaly i další kategorie jako například největší Kelišáky, které vyhráli Čičinka, 
Bizon a Rošťanda, největší opatrovatelkou byla Čičinka a nejskromnější jedlík byl Žralok, který by si 
celý tábor nejradši vystačil s chlebem se solí. I letos jsme využili pohostinství Tuněchod a perfektního 
zázemí zdejší sokolovny.  U Benjamínků jsme se střídaly celkem v pěti vedoucích – Kleris, Sluníčko, 
Jíťa, Ája a Verča. Tábor jsme si moc užili i navzdory tomu, že nám tolik nepřálo počasí.  

Kleris 
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Samostatnou kapitolou je potom tábor, pro obnovený lomnický oddíl vůbec první svého druhu. Z 
několika variant, které se nabízely, jsme se rozhodli strávit týden na Žumberku společně s dalšími 
oddíly. Odpadly nám tak organizační starosti spojené s chodem tábora a mohli jsme se plně věnovat 
programu. Ten navazoval na celoroční hru "Skautská olympiáda" a táborový týden tak pro deset dětí 
z oddílu přinesl nespočet více či méně sportovních zápolení mezi olympijskými týmy Lemurů a 
Tornád. Kromě tradičních táborových disciplín bylo možno olympijské borce vidět při méně 
konvenčních disciplínách, jako byly např. přenos zombie na nosítkách, odhad času, technická jízda na 
rybníce či skautský sedmiboj. Pro některé z nás ale bylo samostatnou disciplínou vztyčování vlajky, 
ranní rozcvička nebo služba v kuchyni, tedy to, co je pro ostřílené táborníky zřejmě běžnou rutinou. 
Celý tábor měli "olympionici" možnost završit svoje celoroční skautské snažení splněním požadavků 
pro nováčkovskou zkoušku. Od sportovních emocí jsme si odpočinuli ve výletní den, kdy jsme se 
vypravili do nedalekých Ležáků na celodenní výlet. Naplněni vděčností za možnosti, které dnešní 
doba skýtá jsme se vrhli do posledního dne sportovních bojů... Tábor byl pro náš oddíl kromě 
parádních zážitků především velkou školou. Díky všem za to! 

Frank 
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Náklady Částka v Kč 

materiál 

mj. kancelářský materiál, nářadí, barvy na 
natírání podsad, dřevo, publikace 

36 690 

stanové plachty, matrace 24 080 

sportovní potřeby, hry, výtvarné potřeby 10 712 

odměny pro táborové soutěže 4 985 

potraviny 96 898 

majetek podsadový stan 37 640 

dopravní náklady 
osobní a nákladní doprava na tábor a 

zpět, cestovné během tábora 
32 569 

služby 

mj. rozbor vody, čištění vrtu, vstupné 
a ubytování na výletech, pronájem 

nákladního přívěsu při cestě na tábor a 
zpět 

14 835 

bankovní poplatky související bankovní poplatky 770 

  

Výnosy Částka v Kč 

účastnické poplatky celkem 197 749 

     

Náklady + majetek celkem  259 179 

Výnosy celkem 197 749 

Hospodářský výsledek - ztráta  61 430 

 

 

 

 



17 

Jubilejní pátý ročník příměstských táborů přinesl několik novinek. Tou zásadní bylo vytvoření třetího 

termínu tábora. Vyšli jsme vstříc požadavkům z řad veřejnosti a uspořádali tři příměstské tábory. 

Letos na témata Ferda Mravenec, Scooby Doo a Zlatá horečka. Hlavními vedoucími táborů byli Petra 

Plecháčová a Tomáš Jech.  

Děti měly možnost se vydat do blízkého i vzdálenějšího okolí Semil a navštívit například libereckou 

iQLANDII s planetáriem, Cimrmanovu nejnižší rozhlednu na světě v Nouzově, Bozkovské jeskyně či 

Votrubcův lom. V něm si mohli účastníci tábora Zlatá horečka vyzkoušet těžbu drahých kamenů a své 

nálezy si nechat u pana Votrubce vybrousit. Tradičně jsme s každým během tábora navštívili 

chuchelské koupaliště. To je náš tradiční a velmi oblíbený výlet. 

I v dalších letech se budeme snažit udržet stávající kurz a v pořádání příměstských táborů pokračovat.  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Balů 
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V neděli 22. ledna 2017 proběhl v prostorách Technické univerzity v Liberci řádný krajský skautský 

sněm. Přípravu a samotné provedení zajistil br. Hubert (Jan Berki). Sněmu se zúčastnilo 45 delegátů a 

delegátek ze skautských jednotek z celého Libereckého kraje. Pozvání na sněm přijala ses. náčelní Eva 

(Eva Měřínská), zpravodajka Výkonné rady pro vzdělávání ses. Rozárka (Barbora Tichavová) a 

hejtman Libereckého kraje Martin Půta.  

Po úvodních slovech hostů přišlo na řadu náležitosti spojené se sněmem. První proběhlo volení 

vedení kraje. Bohužel se nenašla žádná kandidátka podaná v řádném termínu, a tak nedobře 

vyhlížející situaci zachránila pilná kandidátka v obsazení – br. Jerry (Ondřej Peřina) jako předseda, ses. 

Dita (Dita Veselá) jako 1. místopředseda a br. Vuk (Martin Lischka) jako 2. místopředseda. Tato 

kandidátka byla schválena 42 hlasy a jmenovaní bratři a sestra byli zvoleni do svých funkcí. Br. Jerry 

připomněl, že skautský Liberecký kraj vedl v posledních devíti letech a již neměl v úmyslu kandidovat 

do dalšího volebního období, ale věří, že nejpozději na příštím sněmu se najdou jiní kandidáti na 

pozici předsedy KRJ. 

Při volbě členů krajské rady byla zvolena i ses. Želva (Adéla Coufalová) z našeho střediska. Stejně jako 

v minulých letech bude mít krajská rada 9 volených členů zastupující střediska z celého kraje. 

V následné diskuzi se probírala tato témata:   

• Podpora výchovné činnosti 

• Strategie Junáka do roku 2022  

• Dospělí v organizaci 

• Měnící se společnost a Junák – český skaut v ní 

Tato témata se diskutovala především s důrazem na skauting v našem kraji, a tak k nim byly doplněny 

i otázky organizačního a vzdělávacího charakteru dotýkající se přímo členek a členů skautského kraje. 

Posledním a nemálo důležitým byl návrh voleného člena do Náčelnictva Junáka – českého skauta, 

kterým byl jednomyslně hlasováním a s úctou navržen br. Vezír (Vladimír Cvrček). Závěrem sněmu br. 

Hubert předal do rukou br. Jerryho skautské vyznamenání Medaili Merkura, za dlouhodobou a 

kvalitní činnost ve prospěch skautského hnutí v hospodářské a organizační oblasti. 

Z našeho střediska se valného sněmu zúčastnili ses. Šťopka a Želva a br. Kousy a Takin. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Takin 
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Valný sněm je nejvyšším orgánem naší organizace a koná se zpravidla jednou za tři roky. Při valném 

sněmu jsou schvalovány zprávy o hospodaření a činnosti Náčelnictva, zpráva Ústřední revizní komise 

a zpráva Rozhodčí a smírčí rady. Dále jsou přijímána usnesení závazná pro členy a orgány Junáka.  

V tomto roce proběhl Valný sněm junáka ve Velkém Meziříčí ve dnech 24. – 26. března. Sešlo se zde 

téměř 600 skautů a skautek z celé České Republiky. Za naše středisko jsme se Valného sněmu 

zúčastnily dvě - já a Hedvika (Iva Stehlíková). Diskutovalo se především o dalším směřování 

organizace, kde mezi hlavní témata patřilo začlenění dospělých, naše logo, myšlenkové základy, 

podpora výchovy a střediskové minimum. Proběhla také volba členů ústředních orgánů.  

Valný sněm ve mně zanechal mnoho dojmů. Velká poklona patří všem, kteří se podíleli na organizaci 

této akce pro více jak pět set skautů a skautek. Prostory, jídlo, spaní, systém hlasování i doprovodný 

program - to vše bylo výborně podchyceno. Velice mě potěšila snaha reagovat na celostátní úrovni 

rychle a intenzivně na nově vznikající problémy ve střediscích. Ať už mluvíme o nedostatku 

čekatelských kurzů, náročnosti skautského vzdělávání, nebo zapojení nově příchozích dospělých do 

vedení. Těmto tématům byly věnovány celé bloky programu. Diskutovalo se v menších i větších 

skupinách a dávaly se dohromady podněty pro nové náčelnictvo. 
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Ve dnech 25. 7. až 2. 8. 2017 se na islandské základně Úlfljótsvatn Scout Centre uskutečnilo 

15. mezinárodní roverské setkání Moot, kterého se zúčastnilo kolem 6 000 skautů z 92 zemí světa. 

Mezi nimi byl i Kousy, člen střediska Varta Semily, který se přidal do české kontingentu, čítajícího 

zhruba 50 roverů a rangers. 

Akce samotná trvala osm dní, první polovina probíhala v jednom z deseti expedičních center na 

základě preferencí účastníků. Zbývající 4 dny strávili všichni dohromady v centrálním tábořišti 

Úlfljótsvatn Scout Centre poblíž Reykjavíku. Veškerý program probíhal v mezinárodních 

desetičlenných patrolách po půldenních programových blocích. 

15. 9. si pak Kousy v čajovně U Robinsona připravil prezentaci o své mezinárodní zkušenosti. Krajská 

rada Junáka a Středisková rada přispěly na cestu částkou ve výši dvakrát 2 000 Kč. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kousy 
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Práce výchovného zpravodaje není moc vidět a je spíše během na dlouhou trať. Zpravodaj by jak 

Ferda mravenec měl přiskočit a přiložit ruce k dílu hned tam a hned zas jinde. Prostě po celém 

středisku, kde je zrovna potřeba. Šíře záběru je velká a metodika se teprve tvoří. Naštěstí nový 

koordinátor projektu Podpora výchovných zpravodajů se do funkce pustil s vervou a jedním 

z výsledků jeho snažení bylo svolání prvního setkání výchovných zpravodajů z celé republiky 

v Pardubicích (SeVýZ 2017). Měl jsem možnost se tohoto setkání zúčastnit a představit tam naši 

výchovnou práci na středisku.  

Začátkem roku jsem dokončil evidenci knihovny a v průběhu prvního čtvrtletí doplnil všemi svazky, co 

se ještě po klubovně našly. Pak bylo potřeba vykomunikovat s krajem a ústředím vyznamenání pro 

naše členy, kteří přispěli k rozvoji střediska (Bobr, Balů a Želva). Ta jim byla předána na slavnostním 

ohni svatého Jiří.  

Spojil jsem se s krajským výchovným zpravodajem a navázal spolupráci se zpravodaji z Jilemnice 

a Studence, se kterými se pravidelně setkáváme. Povedlo se mi kontaktovat sestru Ferdu z Prahy 

a dohodnout u ní školení pro vedoucí Benjamínků, které přijela přednést k nám do klubovny. To se 

moc vydařilo a přizvaly jsme i sestry z Jablonce nad Nisou. Na konci prázdnin jsme s Želvou 

zorganizovali rádcovský kurz (S)ladění (viz samostatný článek). Na další školení a kurzy už pak museli 

členové střediska vyjet do světa. Letos úspěšně zvládli čekatelské kurzy Ještěrka, Rosnička, Prófa 

(Vocať Pocaď) a Datel (Odyssea).    

V rámci uvedení nové dílny v klubovně jsem uspořádal Tovaryšskou zkoušku pro rádce, aby mohly 

samostatně dílnu navštěvovat se svými družinami. Všichni se zadaného úkolu zhostili se ctí a zkoušku 

úspěšně složili.  

Na tábor jsem připravil zážitkovou hru „Totalita“. Ta byla určena pro skauty a skautky a uskutečnila 

se od půlnoci do ranního rozbřesku. Po náročné noci pak ještě odpoledne proběhla hodinová zpětná 

vazba.  

A v této chvíli nejvíc řešíme s Želvou nové odborky, které jsou moc hezky udělané, ale poměrně 

náročné. Doufáme, že se nám je podaří rozjet ještě do konce tohoto kalendářního roku a v příští 

výroční zprávě tu už budu vypisovat jména prvních úspěšných držitelů některé odborky. 

Takin 
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V roce 2017 bylo do tradiční střediskové soutěže talentů přihlášeno celkem 21 prací. Ke slavnostnímu 

vyhlášení došlo v rámci oslav patrona skautů sv. Jiří na Výstrčce. Jednotlivé práce hodnotili vedoucí 

všech oddílů střediska a bylo velice obtížné vybrat ty nejlepší výtvory. Proto se nám sešlo vícero 

prvních míst. V tabulkách níže naleznete seznam oceněných. 

 

Kategorie Benjamínků 

Umístění Přezdívka Práce 

DŮKAZ ZRUČNOSTI 

1. Šikulka Zajíc 

 

Kategorie Vlčat a Světlušek 

Umístění Přezdívka Práce 

VÝTVARNÁ PRÁCE 

1. Andílek Papoušek 

1. Šiška Lilie 

DŮKAZ ZRUČNOSTI 

1. Puštík Dalekohled 

1. Pěstička Hlava 

2. Mochomůrka Lilie 

2. Veverčák Čepice 

2. Mamut Čepice 

3. Daman Loď 

3. Růžička Žabičky 

 

Kategorie Skautů a Skautek 

Umístění Přezdívka Práce 

VÝTVARNÁ PRÁCE 

1. Šimon Zátiší 

1. Ještěrka Saxofonista 
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23. 4. 2017 

V neděli 23. dubna 2017 se na Výstrčce konal Oheň sv. Jiří neboli tradiční setkání skautů našeho 

střediska. Týž den se v lichých letech vždy koná i střediskové kolo Svojsíkova závodu, v sudých letech 

pak probíhá Závod vlčat a světlušek. I letos se tedy závodníci a rozhodčí proto kolem poledne sešli 

v klubovně, kde jsme závod zahájili. Dvojice skautek a skautů obdržely průvodky a první úkol: cestou 

zakreslovat pochodový film. Vlastní závod byl naplánován na několik stanovišť kolem Výstrčky. Když 

jsme dorazili na místo a chystali se rozběhnout na jednotlivá stanoviště, spustila se sněhová 

chumelenice a ačkoliv je skaut nepromokavý a leccos vydrží, přece jen nám tento rozmar aprílového 

počasí trochu narušil průběh celého závodu. Nicméně i přes tyto překážky si skautky a skauti prověřili 

svůj důvtip, šikovnost a spolupráci v připravených disciplínách: sbírání čísel umístěných v kruhu, 

luštění hlavolamů a šifer, určování azimutů, rozdělávání ohně, stavbu plachtového přístřešku, výrobu 

prototypu pouze podle slovního popisu, zdravovědu, znalost přírody, kvíz o skautingu, odhad 

vzdálenosti poslepu. Sníh nás ještě několikrát potrápil, což poněkud ztížilo podmínky při běhání v 

rozbahněném terénu a zvýšilo hodnotu disciplíny spočívající v rozdělání ohně a uvaření čaje. A jak to 

dopadlo? Všichni přežili a zde je výsledné umístění všech statečných účastníků závodu: 

 

Skautky: 

1. Bělas + Poupě 

2. Pískle + Šérchán 

 

Skauti: 

1. Benda + Panda 

2. Lukinelo + Jerry 

3. Lišák + Opičák 

4. Burák + Mango 

5. Ryba + Štrůdl 

6. Egon + Matěj 

7. Cvrček + Bageta 

8. Párek + Racek 
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??? 

 

Pořadí Družina Středisko Počet bodů 

1    

2    

3    

4    

5    

6    

7    

8    

9    
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18. 12. 2016 

Skautská besídka se na závěr roku 2016 konala v aule Gymnázia Ivana Olbrachta. Sešlo se nás více než 

150, tudíž časy, kdy jsme mohli besídku pořádat v naší klubovně, jsou možná navždy pryč. Bagy 

na začátku besídky připomněl 5leté výročí úmrtí bratra Chrobáka – prezidenta Václava Havla, které 

připadlo právě na tento den. Všechny oddíly si připravily zajímavé scénky, obětavé maminky napekly 

cukroví, skautky připravily chlebíčky, společně jsme si zazpívali koledy,... Byl to krásný podvečer. 

 

 

24. 12. 2016 
 

Na betlémském světle jsme se opět sešli v hojném počtu. Světlo bylo k dostání v semilském archivu, 

knihkupectví Hobit a křižovatka a v klubovně. Bohužel díky nedorozumění nebylo k dostání v Husově 

sboru. I minulém roce jezdila celkem tři auta na trasách v okolí Semil. Díky Jerrymu a Lukinelovi bylo 

Betlémské světlo k dostání i na obecním úřadě v Jesenném.  
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21. 1. 2017 

Letošní Chilkoot se vydařil jako vždy. Tento zimní závod skautských dvojic je inspirován náročným 

a vyčerpávajícím přechodem stejnojmenného aljašského průsmyku, který v době zlaté horečky 

koncem 19. století musely překonat davy nadšenců putující na sever s vidinou snadného zbohatnutí, 

ale který mnohé z nich stál mnoho sil a dokonce i vlastní život.  Start letošního závodu nebyl tradičně 

v Lomnici nad Popelkou, ale vlakem jsme se 21. ledna 2017 dopravili do stanice Libuň. Účast byla 

kvůli probíhajícím lyžařským kurzům, chřipkové epidemii a asi i vzhledem k silným mrazům 

posledních dní o něco slabší, ale kdo vyrazil na závody, nelitoval. I počasí bylo příznivé – mírný mráz 

a po poledni i sluníčko. Ze Semil se na závody vydalo šest pomocníků a čtyři závodníci. Cvrčka s 

Foxem žádné překážky nerozhodily a celou trasu si užili s úsměvem na rtech. Panda a Štrůdl 

vybojovali krásné třetí místo! Letos se však zúčastnily i posily z obnoveného lomnického oddílu: 

Kajman, Želva a Kondor a dívčí dvojice ve složení Kojot a Veverka, které si vychutnaly i pocit, jaké je 

to stát na bedně! Celkem závodilo 14 dvojic – 3 dívčí a 11 chlapeckých. Za podporu na stanovištích si 

velkou pochvalu zaslouží všichni obětaví pomocníci: Ještěrka, Rosnička, Prófa a Datel.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

8. 4. 2017 

V dubnu se tradičně slaví Den Země. Celosvětově má naše matička Země svátek 22. dubna, ale udělat 

něco prospěšného můžeme nejen v tento den. Naše středisko se proto sešlo v sobotu 8. dubna 

v klubovně, abychom uklidili nepořádek v okolí klubovny a v přilehlém parku, vytřídili z klubovny 

všechny „potřebné“ věci, které se nám tam za rok nashromáždily, a umyli a vysmýčili všechny možné 

kouty a zákoutí, na které není přes rok čas. A tak i letos jsme udělali něco užitečného a ještě jsme si 

stihli zahrát ekologickou hru, kterou připravila Heduš. 
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8. 4. 2017 

Letos se poprvé semilští skauti zapojili do projektu Kola pro Afriku, který se snaží pomocí sbírky 

starých, avšak stále pojízdných, kol, umožnit dětem z afrického kontinentu cestu za vzděláním. Pro 

mnohé z nich je často škola vzdálená mnoho kilometrů od jejich místa bydliště, a děti musí 

každodenně zdolávat cestu do školy pěšky. Není proto výjimkou, že je rodiče nechávají doma, aby 

pomáhaly s obživou, a vzdělání, které ovlivňuje jejich budoucnost, jde stranou. 

Sbírka byla naplánována na stejné datum, v které se konala již naše tradiční akce Den Země – 

8. dubna. Celkem se nashromáždilo 35 kol, které putovaly do Afriky – Gambie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

23. 4. 2017 

V neděli 23. dubna oslavili semilští skauti svátek sv. Jiří, patrona všech skautů. Opět zaplál slavnostní 

oheň na Výstrčce v Bítouchově, který byl tentokrát doplněn výjimečnou událostí – předáním medailí 

sv. Jiří třem našim členům, kteří se zásadním způsobem zasloužili o rozvoj skautského hnutí nejen 

v Semilech. Patří jim obrovský dík za energii i osobní příklad, který věnovali výchově mladých skautů 

a skautek.  

Nejvyšší, zlatou medaili sv. Jiří, obdržel br. Ivo Navrátil (Bobr). Od r. 1968 působil ve 13. středisku 

Junáka v Brně jako rádce družiny a zástupce vedoucího oddílu, po zákazu skautingu byl činný v TOM 

při TJ Tesla Brno, r. 1990 se podílel na obnově střediska „Varta“ v Semilech, v letech 1990 – 1999 vedl 

3. oddíl skautů. V roce 1991 splnil vůdcovskou zkouška a absolvoval lesní školu. V letech 1993 – 1998 

a 2001 – 2013 byl vůdcem střediska v Semilech. Od roku 2016 je vedoucím kmene dospělých. Vedl 

více než 20 táborů na tábořišti v Železných horách, které pro středisko zajistil. Je klíčovou postavou 
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obnovy skautingu v Semilech, stmelujícím vůdcem, který postavil pevné základy, na kterých semilské 

středisko skautů stojí.  

Stříbrný stupeň medaile sv. Jiří obdržel br. Tomáš Jech (Balů). Prošel skautskou výchovou od malého 

vlčete, působil jako rádce družiny skautů, zástupce vedoucího oddílu vlčat i skautů, působil u roverů, 

devět let (do roku 2016) stál v čele oddílu vlčat. Společně s Adélou Coufalovou (Želvou), která 

obdržela bronzový stupeň medaile sv. Jiří, přivedli oddíl k nebývalému rozkvětu. Oddíl vyrostl na 

trojnásobek své původní velikosti. Každoročně doplňovali novými členy skauty, díky čemuž i ti zažívají 

svá nejlepší léta. Po sedmi letech vedení předali v roce 2016 oddíl vychovaným nástupcům. Tomáš 

Jech je od roku 2013 zástupcem vedoucího střediska, Adéla Coufalová od roku 2016 působí v krajské 

radě Junáka. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

13. 5. 2017 

 
V sobotu 13. května 2017 se v čajovně U Robinsona uskutečnila ekologicky zaměřená akce s názvem 

„Jaký má odpad dopad?“. Na organizaci se kromě manželů Čapkových, majitelů čajovny, podílel 

i Kousy. Dopoledne proběhl sběr odpadků v Palackého sadech a na Ostrově, odpoledne následoval 

společný oběd, promítání ekologického dokumentu a diskuze o bezobalovém životním stylu. Záměr 

akce se naplnil jen z části, jelikož se ji z registrovaných skautů nikdo nezúčastnil. 

 

31. 8. 2017 

Také v letošním roce využilo středisko možnosti své prezentace na městské akci „V Semilech se 

nenudíme“. Návštěvníci tak mohli před městským úřadem objevit také náš stánek a nástěnku 

s fotografiemi z naší celoroční činnosti. I přesto, že se již část oddílů o hledání nováčků nesnažila, byl 

zájem opravdu velký. Akce tak přinesla nováčky k vlčatům, skautům i světluškám. 
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1. – 3. 9. 2017 

 
Horská chata Ahoj v Jizerských horách přivítala poslední prázdninový víkend skupinu pětadvaceti 

semilských skautů složenou z podrádců, rádců, oddílových i střediskových vedoucích. Ti řádně 

promočení vytrvalým deštěm dorazili v pateční podvečer a hned se pustili do plnění připraveného 

programu.  

Celý víkend proběhl v poměrně intenzivním tempu a jedna aktivita střídala druhou. Probíraly se 

dějiny skautingu formou hry, hodnotil se přínos skautingu pro společnost i jedince, hledaly se nové 

nápady na zpestření skautské praxe, zpívalo s kytarami a také se hrála pestrá škála her do kluboven 

i do přírody. Byly představeny nové odborky a naplánováno, jak je co nejefektivněji uvést v praxi. 

V sobotu proběhl orientační běh družstev a v rámci rukodělek se vyrábělo pouzdro na mobilní 

telefon. Nejvíce času se pak věnovalo přípravě celoročních her a rozjezdu nového skautského 

školního roku. 

Tak jako i v loňském roce se formou vypracovaných projektů hodnotily obecně prospěšné 

společnosti. Na základě tohoto výběru bylo pak rozhodnuto o přeposlání výtěžku z prodeje 

bramboráků na Pecnu organizaci Doktoři bez hranic. V roce loňském takto byly podpořeny 

hendikepované děti z ukrajinských Vilšan.  

Původně byl program zaměřen zejména na vzdělávání a podporu rádců a podrádců, ale v konečném 

dopadu obohatil všechny přítomné o nové poznatky, náměty i podněty k zamyšlení. Ale nejvíce asi 

všechny zmotivovala přátelská atmosféra celého pobytu. 
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9. 9. 2017 

Na tradiční dožínkové slavnosti Semilský pecen, jež se vždy koná druhou zářijovou sobotu, ani letos 

nechyběli skauti. Na Dušanovy bramboráky, které táborníci moc dobře znají ze Žumberka, se 

návštěvníci Pecnu těší každý rok. Dětem jsme i v tomto roce zpestřili nabídku nejrůznějších aktivit 

barmským mostem, který sice nevede nad bouřlivými vodami vysokohorských strží, ale i tak je 

vítanou dětskou zábavou a pro leckteré i výzvou. U prodeje bramboráků a topení pod lornou se 

prostřídali skautky a skauti (tedy děti starší 10-11 let). 

Zisk z prodeje 550 ks bramboráků (5 000 Kč) jsme následně věnovali organizaci Lékaři bez hranic. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. 11. 2017 

Začátkem listopadu uspořádalo naše středisko slavnostní promítání filmu Skauti bez lilie v kině 

Jitřenka. Ve filmu se v rozhovorech s pamětníky připomínala obnova Junáka v roce 1968, nucené 

sloučení s komunistickým pionýrem a život v „husákovském“ dvacetiletí. Jednoho z pamětníků 

mluvícího z plátna se nám podařilo zajistit i na následnou besedu.  

Bratr Bubla od vodních skautů z Mladé Boleslavi po zákazu činnosti Junáka roce1970 dál vyznával 

skautské myšlenky a organizoval pro mládež tajně akce založené na skautských principech. Stal se 

spolupracovníkem Jaroslava Foglara a šířil za totality jeho dílo. 

Bubla přivezl plný kufřík fotek, diplomů, dokumentů a oddílových časopisů za poslední čtyři desetiletí. 

Jeho vyprávění bylo nejenom velice zajímavé, ale i velmi inspirativní. Zároveň nás pozval i na některé 

jejich tradiční skautské podniky. Zdá se, že se nám do budoucna rýsuje zajímavá spolupráce našich 

dvou středisek.    
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* stav k 31. 12. 2017 

 

  

 

 

  

Kousy – Vojtěch Kousal – vedoucí oddílu 

Mýval – Matyáš Coufal – zástupce vedoucího oddílu 

Barča – Voleská Barbora – oddílová rádkyně 

Anežka – Anežka Bartáková – hostující oddílová 

rádkyně 

Marča – Marie Špásová – hostující oddílová rádkyně 

Netopýr – Milan Pišl – hostující oddílový rádce 

Družina Apačů 

Sokol – Babka Mikuláš – šestník 

Indy – Kvapil Adam – podšestník 

Lišák – Slavík Sebastian 

Gamer – Bláha Matyáš 

Mimoň – Havrda Filip 

Šnek – Farský Vojtěch  

Rex – Kužel David  

Bandaska - Kotoč Ondřej 

Družina Huronů 

Anděl – Šulc Adam – šestník 

List – Šorf Antonín – podšestník 

Pan doktůrek – Thun Šimon 

Ment – Mečíř Václav 

Drak – Havrda Tomáš 

Netopýr – Bartoň Metoděj 

Vojta - Vojtěch Korber 

Družina Mohawků 

Batman - Havlík Jan – šestník 

Braunee – Hnídek Matěj 

Puštík – Pleštil Šimon 

Žralok – Fiala Oskar 

Dinosaurus – Salzmann Vojtěch 

Jikra – Chlupáč Jiří 

Fenek – Marek Štěpán 

Strom – Havrda Matyáš 

Ráček – Andrle Štěpán 

Družina Mohykánů 

Kola – Maryško Matyáš – šestník 

Veverčák – Skalský Martin – podšestník 

Panda – Zemánek Vojtěch 

Ježek – Hnídek Filip 

Enk – Horák David 

Sova – Redlich Jarmil 

Hugo – Hájek František 

Lvíček – Slavík Vít 

 

Petrolejka – Petra Plecháčová – vedoucí oddílu 
Suri – Sára Babková – zástupkyně vedoucí oddílu 

Maja – Maja Babková 

Čičinka – Mija Hlubučková 

Mimíšek – Eliška Housová 

Pěsťa – Veronika Housová 

Kulíšek – Nela Hyková 

Marťa – Martina Janoušková 

Míša – Michala Janoušková 

Móňa – Monika Janoušková 

Kačka – Kateřina Litenová 

Lasička – Darja Mojžíšová 

Lištička – Anna Sofie Pleštilová 

Kája – Karolína Srchová 

Světluš – Světlana Svobodová 

Smíšek – Zdislava Svobodová 

Rošťanda – Daniela Szabó 

Delfínek – Nikola Šourková 

Rebelka – Andrea Šulcová 
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Ježek – Stanislav Gajzler – vedoucí oddílu 
Mirka – Miroslava Gajzlerová – zástupce vedoucího 

oddílu 

Prófa – Jan Lengál – zástupce zástupce vedoucího 

oddílu 

Benda – Benedikt Břenek – oddílový rádce 

KAMZÍCI 

vedoucího oddílu 

Datel – Jakub Kindermann –  

Párek – Jakub Veselý – rádce 

Bizon – Filip Salava – podrádce 

Cvrček – André Vostrý 

Fox – Vít Kraus  

Káro – Karel Bartoň 

Střelec – Štěpán Šindelka 

Sokol – Matyáš Zahradník 

Puma – Matěj Kisza 

Orel – Ondřej Hajný 

Čmelák – Filip Coufal 

JELENI 

Ryba – Daniel Rypl – rádce 

Lišák – Richard Mlejnek – podrádce 

Bageta – Štěpán Rypl  

Hopík – Jindřich Mlejnek  

Opičák – Vít Kužel 

Daman – Damián Roháček 

Diesel – Marián Giňa 

PANTEŘI 

Racek – Vít Chlupáč – rádce 

Kiwi – Tomáš Tichý – podrádce 

Panda – Jonáš Kudrna 

Štrúdl – Bruno Břenek  

Pinguin – Matouš Tichý  

Kebab – Teodor Sztarovicz 

Vojta – Vojtěch Vít 

Billy – František Skalský 

Zaklínač – Marek Metelka 

JESTŘÁBI 

Burák – Matyáš Buryanec – rádce 

Lukinelo – Lukáš Koňák – podrádce 

Jerry – Tomáš Koňák  

Tygr – Tadeáš Buryanec  

Mango – Marek Tun 

Pendrek – Prokop Jeřábek 

Lízátko – Dominik Mauerman 

Bonbonek – Jindřich Procházka 

Kulíšek – Tomáš Morávek 

Želva – Adéla Coufalová – vedoucí oddílu R+R 
Kukačka – Kateřina Šimková 

Vandam – Adam Babec 
Choroš – Vojtěch Bezpalec 
Žížala – Michaela Bryscejnová 
Píďa – Jiřina Bursová 
Gepassa – Vlastimil Fejkl 
Šimon Gajzler 

Milhouse – Petr Hajný 

Kolečko – Lukáš Hlava 

Včela – Veronika Hlavová 
Žralok – Lukáš Jech 
Balů – Tomáš Jech 

Veverka – Jakub Kuršel 

Kohout – Sebastian Kuršel 
Treska – Veronika Mládková 

Tučňák – Klára Mocková 

Hedvika – Iva Stehlíková 

Červajs – Tereza Strmisková 

Egoš – Egon Šlechta 

Šíma – Šimon Šlechta 

Šťopka – Kateřina Štěpničková 

Kleris – Klára Holatová – vedoucí oddílu 
Jíťa - Jitka Holatová – zástupkyně vedoucí oddílu 
Ája – Andrea Holatová – oddílová rádkyně 
Sluníčko – Vladimíra Plívová – oddílová rádkyně 
Bizon - Bucek Kryštof 

Šikulka - Plívová Anna 

Káčátko - Kufnerová Kateřina 

Pytlik - Kufnerová Klára 

Kytička - Veselá Kristýna 

Třešinka - Komadová Laura 

Pedro - Chlupáč Petr 

Martínek - Novotný Martin 

Jája - Tichý Jaroslav 

Poník - Tichá Viktorie 

Veverka - Vostrá Markéta 

Tygřice - Marková Sofie 

Želvinka - Šourková Denisa 

Šíma - Housa Šimon 

Arašíd - Szabó Ladislav 

Kudlička - Převrátil Dalibor 
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??? 
 

 

Frank – Pavel Vagenknecht – vedoucí oddílu 

ORLI starší 

Dikobraz – Jan Pekárek – rádce 

Lev – Lukáš Borůvka – rádce 

Kondor – Lukáš Fajx 

Kajman – Barnabáš Bárta 

Martin – Martin Danielis 

Želva – Samuel Bláha 

Kobra – Martin Dufek 

ORLI mladší 

Dikobraz – Jan Pekárek – rádce 

Lev – Lukáš Borůvka – rádce 

Tygr – Tomáš Pekárek 

Výr – Jáchym Matějka 

Leopard – Martin Dlouhý 

Rys – Kryštof Bárta 

Lukáš – Lukáš Dlouhý 

MYŠKY 

Píšťalka – Hana Nožičková – rádkyně 

Kojot – Eliška Korbelářová 

Veverka – Karolína Korbelářová 

Koník – Diana Munzarová 

Anička – Anna Opočenská 

Ovečka – Nela Munzarová 

„MINI“ skupinka 

Krtek – Lucie Borůvková – rádkyně 

Panda – Matyáš Novák 

Stonožka – Terezie Stránská 

Králík – Lukáš Kordík 

Delfín – Tomáš Stránský 

 

 

 

Bobr – Ivo Navrátil – vedoucí klubu OS 
Pan – Jiří Belda –  
Fler – Pavel Bureš  
Takin – Vít Coufal  

Pluto – Daniel Činovec 
Bagy – Jan Farský  
Líba – Libuše Hlůžová  
Žabák – Zdeněk Kašpárek  
Choroš – Zdeněk Kodoň  
Žirafa – Adéla Kodoňová  
Zelí – Jana Krejsová  

TintinTina – Kateřina Laštůvková 
Jiří Mihalo  

Sašenka – Alexandra Mihalová  

Aslan – Aleš Plíva  
Číňan – Rostislav Plíva  
Marcelka – Marcela Plívová  
Rikitan – Michal Srb  

Key – Pavel Šír 

Pití – Petr Šír 
Iva – Ivana Šírová  
Šaman – Vít Šlechta  
Brim – Josef Šoltes  
Evička – Eva Štrauchová  
Mirek – Miroslav Vodseďálek  

Jabloň – Lenka Vránková 
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Webové stránky: www.semily.skautlib.cz 

Již sedmým rokem fungují tyto stránky jako 

prezentace našeho střediska. Rodiče zde naleznou 

veškeré informace o plánovaných akcích jednotlivých 

oddílů, fotografie z akcí již proběhlých, kontakty na 

vedoucí i výroční zprávy z předchozích let.  

 

 

Facebookové stránky: 

www.facebook.com/groups/skaut.semily/ 

Fotky z výprav, úspěchy ze závodů a mnoho dalších 

zajímavých informací lze nalézt ve veřejné 

facebookové skupině Skauti Varta Semily. Naše 

skupina se rozrůstá a v současné době má 220 členů.   

 

Vývěsky:  

Každý měsíc se na nástěnce u mostu objeví nové 

fotky z akcí jednotlivých oddílů. Naše druhá nástěnka 

plná fotek a informací pro členy se nachází vedle 

vchodových dveří naší klubovny.  

 

Letos se naše středisko činilo a téměř každý měsíc se od nás objevil článek v rubrice Skautská hlídka. 

Celkem jsme napsali 11 článků, což je jednou tolik, než v loňském roce. 

Leden:  Světlušky vyrazily do iQLANDIE (Červajs) 
   Jak skauti pomáhají (Hedvika) 
Únor:  Ohlédnutí za skautským rokem 2016 a plány do budoucna (Bagy) 
Březen:  Světlušácké bruslení s rodiči (Červajs) 
Duben:  Darujte kolo pro Afriku 
Květen:  Skautské příměstské tábory jsou zpět (Balů) 
  Ze Semil putují kola pro Afriku (Datel) 
Červen:  Semilští skauti oslavili svátek sv. Jiří (Bagy) 

Květnové výletování vlčat s rodiči (Kousy) 
Září:  Rok s Benjamínky (Jitka) 
Říjen:  (S)ladění v Jizerských horách (Takin) 

 

Želva 

http://www.semily.skautlib.cz/
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* stav vždy k 1. lednu daného roku 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Rok 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 

Celkový počet  87 96 108 112 118 152 174 196 

 

 

 

 

Výroční zprávu zpracoval: Tomáš Jech – Balů 

Grafická úprava: Adéla Coufalová – Želva 

Jazyková korektura: Mirka Gajzlerová – Mirka 

Podklady připravili vedoucí jednotlivých oddílů. 

 

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017

Dospělí 51 48 49 49 48 59 62 59

Lomnice nad Popelkou 0 0 0 0 0 0 0 22

Skautky 10 12 11 10 13 21 19 18

Skauti 13 15 14 17 24 20 30 35

Světlušky 7 12 14 12 14 12 16 11

Vlčata 6 9 20 24 19 40 39 36

Benjamínci 0 0 0 0 0 0 8 15
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Vývoj počtu členů střediska VARTA Semily


